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Michael Bang, Carsten Rasmussen, Marianne Hoff Andersen og Monique Jensen. 
 
Referent:  
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0. Godkendelse af referat fra mødet den 20. juni 2023 

Der har løbende været indsigelser i forhold til indholdet af referaterne fra Nis Peter Rode Larsen og 
Monique Jensen. Per Skovgaard Andersen præciserede, at der ifølge forretningsordenen alene 
udfærdiges beslutningsreferater.  
 
Bestyrelsen besluttede, at indsigelser til referaterne skal fremsættes senest 14 dage efter udsendelse. 
 
Monique Jensen kan ikke godkende referatet. 
 
Herefter blev referatet godkendt. 
 

0.b. Oplæg om Erhverv på VUC Storstrøm ved erhvervschef Rasmus Kristiansen  
Rasmus Kristiansen redegjorde for udviklingen i erhvervsafdelingen i første halvår 2023. 
 
Aktiviteten på erhvervsområdet har i denne periode været i kraftig vækst og aktiviteten i første halvår 
2023 svarer til aktiviteten for hele 2022. Det er en meget tilfredsstillende udvikling der allerede nu ses 
at fortsætte i andet halvår 2023. 

 
1. Sager til beslutning 

a. Ingen 

 

 

2. Sager til drøftelse 
 

a. Reformkommissionens anbefalinger 
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Resumé 

Martin Lasse H. Sieben redegjorde for de dele af kommissionens 3 rapporter der kan forventes at 

berøre VUC sektoren. Herefter drøftede bestyrelsen fremtidige indsatsområder. 

 

3. Sager til orientering 
 

a. Regnskab for 1. kvartal 

Resumé 

Regnskabet for perioden 1.1.2023 – 31.03.2023 udviser et resultat på 10.557.223 kr. mod et 

budgetteret resultat på 15.210.803 kr. eller 4.653.580 kr. dårligere end forventet for denne periode. 

Det dårligere resultat skyldes den faldende aktivitet. 

Der er i 1. kvartal 2023 gennemført en uddannelsesaktivitet svarende til 391,3 årselever (ÅE) mod en 

forventet uddannelsesaktivitet på 475,5 ÅE. Det svarer til en afvigelse på -84,2 ÅE eller en ændring på 

17,7% i forhold til det budgetterede. I andet kvartal ser det på nuværende tidspunkt ud til, at vi ligger 

21,6 ÅE under ankerbudgettet. 

Den gennemførte uddannelsesaktivitet i 1. kvartal samt forventningerne til uddannelsesaktiviteten i 2., 

3. og 4. kvartal 2022 giver anledning til en justering af forventningerne til årets uddannelsesaktivitet.  

Det samlede årselevtal vurderes nu at blive 849,2 ÅE eller en nedjustering på 105,8 ÅE i forhold til 

ankerbudgettet. 

Årsagen til aktivitetsfaldet skyldes generel manglende aktivitet i første halvår på de fleste områder.  

Det samlede resultat for 2023 forventes at medføre et underskud på 3.441.843 kr. 

Den likvide beholdning udgør pr. 31. marts 2023 12.433.626 mod 14.864.316 kr. ved samme tid sidste 

år.  

 

Der foreligger på dette tidlige tidspunkt ikke tal der kan give et nogenlunde retvisende billede af 

aktiviteten for andet halvår 2023. Det foreligger i midten af august. Bestyrelsen ønskede at blive 

orienteret når det foreligger.  

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

b. Status for VUC Erhverv 

Resumé 

I denne sag blev bestyrelsen orienteret om status på Erhvervsafdelingen. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
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c. Status for udviklingsafdelingen 

Resumé 

I denne sag blev bestyrelsen orienteret om status på udviklingsafdelingen. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

d. Status for optag af kursister til august 

Resumé 

I denne sag blev bestyrelsen orienteret om status på optaget af kursister i august. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

e. Orientering om tematisk tilsyn med prøvekarakterer 

Resumé 

Bestyrelsen blev orienteret om tematisk tilsyn med prøvekarakterer. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

f. Indsatser for bedre gennemførsel i Faxe 

Resumé 

Bestyrelsen blev orienteret om indsatser for bedre gennemførsel i Faxe. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
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g. Kommunikationsindsatser i VUC Storstrøm 2022-2026 

Resumé 

Bestyrelsen blev orienteret om kommunikationsindsatser i VUC Storstrøm i perioden 2022-2026. 

 

Indstilling 

VUC Storstrøms ledelse indstiller, at 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

 

4. Meddelelser 
a. Formand 

Per Skovgaard Andersen orienterede fra VUC Danmarks årsmøde hvor Mattias Tesfaye var 
tilstede.  

 
b. Direktør 

Ingen 
 

c. Andre 
Nis Peter Rode Larsen havde deltaget i et webinar om kvalitet i uddannelse og anførte at 
bestyrelsen har en vigtig rolle i forhold til kvalitet. 
 
Per Skovgaard Andersen ønskede et punkt om kvalitet på næste bestyrelsesmøde. 
 
Gudrun Olsen har afsluttet sin HF uddannelse og deltog derfor for sidste gang i bestyrelses-
møderne. Gudrun Olsen påpegede, at det er vigtigt at vedligeholde kommunikationen med 
bestyrelsen og ledelsen. Det er også vigtigt at holde fokus på de positive ting som f.eks. den gode 
opbakning og ordblindeundervisningen. 
 

 
 

5. Eventuelt 
Intet 
 
 
 
 
 
 

Bestyrelse: 
 

_________________________ _________________________ _______________________ 

Per Skovgaard Andersen Stina Løvgreen Møllenbach Carsten Rasmussen 
 (Formand)  (Næstformand) 
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________________________ _________________________ _______________________ 
John Hansen Marianne Hoff Andersen Michael Bang 
 
 
_________________________ _________________________ _______________________ 
Jan Hendeliowitz Nis Peter Rode Larsen Thomas Juul Høj 
 
 
_________________________  _________________________  
Monique Jensen  Gudrun Olsen 

 

Institutionens daglige leder: 

 
 ______________________  
Martin Lasse H. Sieben  


